
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. januar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 190 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 190:  

”Vil ministeren redegøre for, om ministeren – som hun gav udtryk for som sundheds-

ordfører – fortsat ønsker at Region Sjælland får mulighed for at behandle store blod-

propper i hjertet (akut PCI) på Roskilde Sygehus?” 

 

Svar: 

Med sundhedsloven fra 2007 fik Sundhedsstyrelsen øgede beføjelser til at fastsætte 

krav til kvaliteten af de mest specialiserede behandlinger på sygehusene. Formålet 

var at sikre borgerne ensartet behandling af høj kvalitet for de mest specialiserede 

behandlinger, uanset tid og sted. 

 

Jeg har ikke som sundhedsordfører eller minister haft en bestemt holdning til, hvilke 

sygehuse, der skal tage sig af hvilke specialiserede behandlinger. Det afgørende for 

mig i den henseende er, at der er den fornødne åbenhed om det grundlag, som 

Sundhedsstyrelsens træffer sine afgørelser på. Jeg har på den baggrund en klar for-

ventning om, at specialeplanen bygger på faglighed, gennemsigtighed og forståelse 

for regionale behov.   
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